

EDİTÖRDEN

Kıymetli okurlar,

İlahiyat Tetkikleri Dergisi'nin 67. sayısıyla karşınızdayız. 2026 yılının ikinci sayısı olan Ağustos sayısını sizlere takdim etmiş bulunuyoruz.

Uzun bir süredir büyük bir onur ve akademik titizlikle yürüttüğümüz editörlük görevimizde, artık son sayımızı siz kıymetli okurlarımız ve ilim dünyasıyla buluşturmanın tatlı hüznünü yaşıyoruz. Görev süremiz boyunca, dergimizin hem biçimsel standartlarını hem de akademik derinliğini daima bir adım öteye taşımak adına büyük bir gayret gösterdik. Gerek makale değerlendirme süreçlerinde gerekse çağdaş akademinin bilimsel standartlarına uygun özgün yayın üretme hedefinde kaliteden ödün vermeyen bir yayın politikası izledik. Bu süreçte dergimizin Web of Science (WoS) veri tabanında dizinlenmesini sağlayarak uluslararasılaşmasına ciddi bir katkı sunduk. Geldiğimiz noktada İLTED, artık hem ulusal hem de uluslararası ilahiyat akademisinde rağbet gören, dergi sıralamalarında üst sıralarda kendisine yer bulan ve alanına büyük katkılar sunma potansiyeli taşıyan bir dergi konumundadır.

Başarı tesadüf değildir; emek ister ve takip gerektirir. İLTED'in elde ettiği başarıda başından günümüze kadar editör olarak görev yapan Dr. Sâkıb Yıldız, Doç. Dr. Ali Şafak, Doç. Dr. Ekrem Sarıkçıoğlu, Doç. Dr. Kerim Yavuz, Prof. Dr. Emrullah Yüksel, Prof. Dr. Naci Okcu, Prof. Dr. Bahattin Kök, Prof. Dr. Ali Eroğlu, Prof. Dr. Nasrullah Hacımüftüoğlu, Prof. Dr. Davut Yaylalı, Prof. Dr. Selçuk Coşkun, Prof. Dr. İsa Çelik, Prof. Dr. Ömer Kara, Prof. Dr. Reyhan Keleş ve Doç. Dr. Osman Nuri Karadayı'nın emek ve katkıları bulunmaktadır. Bundan sonraki süreçte de emektâr editörlerin katkılarıyla yeni başarılar elde edilecektir.

Bu ağır fakat bir o kadar da kıymetli emaneti devrederken, dergimizin köklü geçmişine ve akademik literatüre mütevazı bir katkı sunabilmiş olmanın iç huzurunu taşıyoruz. Nitelikli bir yayın ortaya koymak şüphesiz tek kişilik bir çaba değil; yazarlarımızın yenilikçi ufku, incelemelerini büyük bir ciddiyetle yapan hakemlerimizin emeği ve yayın kurulundaki kıymetli mesai arkadaşlarımızın ortak eseridir. Bu süreçte dergimize emek veren editör yardımcısı, alan editörü, dil editörü, istatistik editörü, mizanpaj editörü ve yazım editörü görevlerini titizlikle yürüten bütün dergi ekibimize gönülden teşekkür ediyoruz. Dergi ekibimiz adına, bayrağı devralacak olan yeni ekibin bu akademik çıtayı çok daha ileri taşıyacağına olan inancımızın tam olduğunu belirtmek isteriz. Bugüne dek desteklerini esirgemeyen tüm akademi camiasına en derin şükranlarımızı sunarız.

67. sayımızda yer alan 2'si İngilizce olmak üzere toplam 10 makalenin alan dağılımları şöyledir: 2 Arap Dili ve Belâgatı, 2 Din Eğitimi, 2 Din Psikolojisi, 1 İslam Hukuku, 1 Kıraat, 2 Tasavvuf.

Bir sonraki sayımızda dergimizi takip etmenizi dileyerek emeği geçen herkese teşekkür ederiz.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI

FROM THE EDITOR

Dear Readers,

We present to you the 67th issue of Journal of Theological Researches (İlahiyat Tetkikleri Dergisi). We have published the August 2026 issue, which marks the second issue of the year.

We feel a bittersweet sadness as we bring this final issue to you and the scholarly world, concluding our editorial duties which we have carried out for a long time with great honor and academic rigor. Throughout our tenure, we have made every effort to advance both the formal standards and the academic depth of our journal. We followed a publication policy that never compromised on quality, aiming to produce original publications in line with the scientific standards of modern academia. In this process, we made a significant contribution to the internationalization of our journal by ensuring its indexing in the Web of Science (WoS) database. At this point, JIR (İLTED) stands as a journal that is highly sought after in both national and international theological academia, ranking high in journal standings and possessing great potential to contribute significantly to its field.

Success is not a coincidence; it requires labor and follow-up. The success achieved by JIR (İLTED) is built upon the efforts and contributions of the following editors from its inception to the present: Dr. Sâkib Yıldız, Assoc. Prof. Dr. Ali Şafak, Assoc. Prof. Dr. Ekrem Sarıkçıoğlu, Assoc. Prof. Dr. Kerim Yavuz, Prof. Dr. Emrullah Yüksel, Prof. Dr. Naci Okcu, Prof. Dr. Bahattin Kök, Prof. Dr. Ali Eroğlu, Prof. Dr. Nasrullah Hacımüftüoğlu, Prof. Dr. Davut Yaylalı, Prof. Dr. Selçuk Coşkun, Prof. Dr. İsa Çelik, Prof. Dr. Ömer Kara, Prof. Dr. Reyhan Keleş and Assoc. Prof. Dr. Osman Nuri Karadayı. New successes will continue to be achieved in the future through the contributions of these devoted editors.

While handing over this heavy yet precious trust, we feel a sense of inner peace for having made a modest contribution to our journal's long-rooted history and academic literature. Producing a quality publication is undoubtedly not a single person's effort; it is the collective work of our authors' innovative horizons, the labor of our reviewers who conduct their evaluations with great seriousness, and our esteemed colleagues on the editorial board. We express our heartfelt gratitude to our entire journal team-including assistant editors, field editors, language editors, statistics editors, layout editors, and copyeditors-who have meticulously carried out their duties. On behalf of the journal team, we would like to state our full belief that the new team taking over the mantle will carry this academic bar even further. We extend our deepest gratitude to the entire academic community for their unwavering support.

The field distribution of the 10 articles featured in our 67th issue, two of which are in English, is as follows: 2 in Arabic Language and Rhetoric (Balāghah), 2 in Religious Education, 2 in Psychology of Religion, 1 in Islamic Law, 1 in Quranic Recitations (Qirā'āt), and 2 in Sufism (Tasawwuf).

We thank everyone who contributed and invite you to follow our journal in the next issue.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Assoc. Prof. Dr. Osman Nuri KARADAYI

من المحرر

أعزاءنا القراء،

يسعدنا أن نلتقي بكم في العدد السابع والستين من "İlahiyat Tetkikleri Dergisi"، يسرنا أن نقدم لكم عدد أغسطس وهو العدد الثاني من عام ٢٠٢٦.

نشعر الآن بمزيج من الحزن والفخر ونحن نشارككم عددنا الأخير، بعد مسيرة طويلة حافلة بالتميز والدقة الأكاديمية في عملنا التحريري. طوال فترة عملنا، سعينا جاهدين للارتقاء المستمر بمعايير التنسيق والعمق الأكاديمي للمجلة. اتبعنا سياسة نشر تُعطي الأولوية للجودة، سواء في عمليات تقييم المقالات أو في إنتاج منشورات أصلية تُلبّي المعايير العلمية للأوساط الأكاديمية Web of Science (WoS). في هذا السياق، ساهمنا بشكل كبير في تعزيز مكانة مجلتنا عالميًا من خلال إدراجها في قاعدة بيانات مجلة مرموقة في الأوساط الأكاديمية على الصعيدين الوطني ILTED في هذه المرحلة، أصبحت مجلة (WoS). والدولي، وتحتل مرتبة متقدمة في تصنيفات المجالات، ولديها القدرة على تقديم إسهامات قيّمة في مجالها.

النجاح ليس وليد الصدفة، بل هو ثمرة جهد ومثابرة. إن النجاح الذي حققته ILTED يرجع إلى جهود ومساهمات الدكتور Sâkıb Yıldız، والأستاذ المشارك Ali Şafak، والأستاذ المشارك Ekrem Sarıkçıoğlu، والأستاذ المشارك Kerim Yavuz، والأستاذ الدكتور Emrullah Yüksel، والأستاذ الدكتور Naci Okcu، والأستاذ الدكتور Bahattin Kök، والأستاذ الدكتور Ali Eroğlu، والأستاذ الدكتور İsa Nasrullah Hacımüftüoğlu، والأستاذ الدكتور Davut Yaylalı، والأستاذ الدكتور Selçuk Coşkun، والأستاذ الدكتور Çelik Ömer Kara، والأستاذ الدكتور Reyhan Keleş، والأستاذ المشارك Osman Nuri Karadayı، الذين عملوا كمحررين منذ البداية وحتى يومنا هذا. ستُحقق نجاحات جديدة في المستقبل بفضل إسهامات المحررين الكرام.

وبينما نُسلم هذه المسؤولية الجسيمة، نشعر براحة البال لإسهامنا المتواضع في تاريخ المجلة العريق وفي المجال الأكاديمية. ولا شك أن إصدار منشور عالي الجودة ليس جهداً فردياً؛ بل هو ثمرة عمل جماعي يجمع بين الرؤية الإبداعية لمؤلفينا، والجهود الدؤوبة المحكمين الذين أجروا تحليلاتهم بجدية بالغة، والعمل التعاوني لزملائنا الأعضاء في هيئة التحرير. نتقدم بجزيل الشكر لفريق المجلة بأكمله، بمن فيهم المحررون المساعدون، ومحررو المجالات، ومحررو اللغة، ومحررو الإحصاء، ومحررو التصميم، ومحررو الكتابة، على عملهم المتقن طوال هذه العملية. وبالنيابة عن فريق المجلة، نُعرب عن ثقتنا الكاملة بأن الفريق الجديد، الذي سيتولى زمام الأمور، سيرتقي بهذا المستوى الأكاديمي إلى آفاق أوسع. ونُعرب عن امتناننا العميق للمجتمع الأكاديمي بأسره على دعمه المتواصل. باسم فريق المجلة، نُعرب عن ثقتنا الكاملة بأن الفريق الجديد، الذي سيتولى زمام الأمور، سيرتقي بهذا المستوى الأكاديمي إلى مستويات أعلى. نتقدم بجزيل الشكر والامتنان لجميع أفراد المجتمع الأكاديمي على دعمهم المتواصل حتى الآن.

يضم العدد السابع والستون عشر مقالات، اثنتان منها باللغة الإنجليزية، موزعة على المجالات التالية: مقالاتان في اللغة العربية والبلاغة، ومقالتان في التربية الدينية، ومقالتان في علم النفس الديني، ومقالة واحدة في الفقه الإسلامي، ومقالة واحدة في علم القراءات، ومقالتان في التصوف.

نتقدم بالشكر الجزيل لكل من ساهم في هذا العمل، ونأمل أن تتابعوا مجلتنا في عددنا القادم.

والأستاذ الدكتور Reyhan KELEŞ

والأستاذ المشارك Osman Nuri KARADAYI